
 Organizasyonda konuşma 
yapan İnönü Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, “Turgut Özal Tıp 
Merkezimiz Türkiye’nin 
en büyük ve en önemli 
üniversite hastanelerinden 
birisi. Organ ve doku nakli 
konusunda Türkiye’nin en 

önde hastanesi olarak yer aldı 
ve her iki alanda Türkiye’de, 
Avrupa’da, dünyada karaciğer 
naklinde lider durumda. Bu 
iki alandan bir diğeri ise 
kök hücre ve kemik iliği 
naklidir.” dedi. Kızılay, İnönü 
Üniversitesi olarak 2019 
yılında bini aşkın kan bağışında 

bulunduklarını bu vesileyle 
Kızılay Genel Başkanı 
tarafından bronz madalya ile 
ödüllendirildiklerini söyledi. 
2020’de ise kan bağışını 
arttırmayı amaçladıklarını 
belirtti. Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, kök hücre bağışı ile 
ilgili Kızılay’ın bir ödülü 

varsa buna da talip olduklarını 
sözlerine ekledi.
 Rektör Kızılay, 2019 yılında 
TÖTM Kök Hücre Nakil 
Merkezi’nde 242 kök hücre ve 
kemik iliği nakli yapıldığını 
bunun yanı sıra 102 hasta 
için yurt dışına  kök hücre 
gönderildiğini vurguladı.

İ N Ö N Ü  Ü N İ V E R S İ T E S İ  İ L E T İ Ş İ M  FA K Ü LT E S İ  U Y G U L A M A  G A Z E T E S İ Şubat  2020  Sayı:  53

TÜBİTAK BİDEB 2237-B 
Programı Düzenlendi

TÖMER Öğrencileri 
Türkçeyi Sahada Öğreniyor

“Japonya’da Bir Öğrenci, 
Akademisyen, Türk Bir İş 

Adamı” 

Beyaz Baston Etkinliği 
Düzenlendi

Engelli Çocuklara Bahçe
Terapi Uygulaması

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay tarafından 
karşılanan Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank 
İnönü Üniversitesi Teknopark’ı ziyaret etti ve yetkililerden 
Teknopark’taki faaliyetler hakkında bilgi aldı. Malatya Teknopark 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Dr. Öğr. Üyesi A. Fatih 
Kocamaz, yoğun programına rağmen Teknopark’ı ziyaret eden 
Varank’ın  Teknokent firmalarıyla teker teker ilgilenmesinin 
Teknokent ailesini motive ettiğini ve şevklendirdiğini söyledi.

Sayfa 7’de

Sayfa 13’te

Sayfa 15’te

İnönü Üniversitesi Gıda Mühendisliği Bölümü, Üniversite Sanayi İşbirliği Projesi kapsamında 
kayısı çekirdeğinden elde edilen kayısı çekirdeği soğuk pres keki kahvesi, kabuk zarı tozu, kayısı 
çekirdeği ezmesi ürünlerini Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızılay’ın makamında tanıttı. Rektör Kızılay 
yürütülen bilimsel araştırma projesine ve proje ekibine üniversite olarak destek vereceklerini 
belirterek, kayısı çekirdeği ile ilgili Gıda Mühendisliği tarafından hayata geçirilen farklı projelerin 
Malatya’ya yeni katma değer kazandırdığını söyledi.

Sayfa 4’te

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank 
Malatya Teknoparkı Ziyaret Etti

Gıda Mühendisliği Bölümünden Katma Değeri Yüksek 
Kayısı Çekirdeği Projesi

Sayfa 10’da Sayfa 11’de

Sayfa 6’da

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi (TÖTM) Başhekimliğinde, İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay, TÖTM yöneticileri ve çalışanları Kızılay’a kök hücre bağışında bulundu.

Sayfa 10’da

Sayfa 11’de

Anadolu Savunma Sanayi 
Hareketi’nden Yeni Adım 

Rektör Kızılay ve TÖTM’den 
Örnek Davranış
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Maarif Vakfı’ndan İNÜAFAM’a Ziyaret
Türkiye Maarif Vakfı Sosyal Kültürel Faaliyet Rehberlik Daire Başkanı Hamza Özdemir ve Mezun Takip Daire Başkanı Ali 
Arıkmert İnönü Üniversitesi Afrika Araştırmalar Merkezi’ni ziyaret ettiler.

Yerel Yöneticinin Başarı Öyküsü 
Programı Gerçekleştirildi

İnönü Üniversitesi Spor Bilimleri Fakültesi Dekanlığı tarafından organize edilen Kariyer Günleri etkinliği kapsamında “Bir Yerel 
Yöneticinin Başarı Öyküsü” isimli panel düzenlendi.

Spor Bilimleri Fakültesi 
Konferans Salonu’nda 
düzenlenen panele Malatya 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Selahattin Gürkan, 
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
Spor Bilimleri Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Cemal 
Gündoğdu, İletişim Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Mehmet 
Önal, İl Kültür Turizm Şube 
Müdürü Ali Cengiz, Türkiye 
Spor Yazarları Derneği 
temsilcisi ve Gazeteciler 
Cemiyeti Başkanı Vahap 
Güner, akademik ve idari 
personel ile öğrenciler katıldı.
Moderatörlüğünü Spor 
Bilimleri Fakültesi Öğretim 
Üyesi Dr. Öğr. Üyesi Hülya 
Bingöl’ün yaptığı panelin 
açılış konuşmasını yapan 
Spor Bilimleri Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Cemal 
Gündoğdu, Yükseköğretim 
Kurulu’nun 2018-2019 
eğitim-öğretim yılında 
yaptığı araştırmalarda 

İnönü Üniversitesi Spor 
Bilimleri Fakültesi’nin 
spor eğitimi, beden eğitimi, 
spor yüksekokulları ve 
spor bilimleri fakülteleri 
içerisinde Türkiye birincisi 
olduğunu belitti. Gündoğdu, 
bu başarıların arkasında 
fakültenin öğretim 
elemanlarının başarılı 
çalışmalarının olduğunu 
söyledi.
Gündoğdu, Spor Bilimleri 
Fakültesinin 1992 yılında 
Eğitim Fakültesine bağlı 
olarak Beden Eğitimi ve 
Spor Öğretmenliği Bölümü 
adı ile kurulduğunu ve bu 
süreç içerisinde önce Beden 
Eğitimi ve Spor Yüksek 
Okulu, sonrasında ise 2017 
yılında İnönü Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay’ın desteği ile Spor 
Bilimleri Fakültesi olduğunu 
söyledi.
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay 
panelin önemini vurgulayarak 

şu ifadeleri kullandı:
“Ben öğrencilerimizden 
şunu istiyorum. Büyükşehir 
Belediyemizde, 
Yeşilyurt ve Battalgazi 
Belediyelerimizden 
şehrimize, Malatyamıza, 
11 ilçemize nasıl katkımız 
olur? Nasıl faydamız olur? 
Sportif faaliyetlerde her bir 
bölümümüz her bir hocamız 
kendi alanında nasıl ortak 
projeler geliştirebiliriz? Biz 
buradaki bilgiyi ve akılı 
hocalarımızın tecrübesini, 
nasıl şehrimize üniversite-
şehir, üniversite-büyükşehir 
belediyesi iş birliği ile 
aktarabiliriz? Bunun 
projelerini muhakkak sizden 
istiyorum. Büyükşehir 
Belediye Başkanı Selahattin 
Gürkan ile çok güçlü 
bir diyalog, iletişim 
içerisindeyiz. Üniversitemizin 
bilgi birikimini, şehrimizin 
her noktasına taşımak 
için uğraşıyoruz. Bundan 
sonrasında daha başarılı 

olmak için öğrencilerimizden 
ve hocalarımızdan bu 
yönde katkı ve destek 
vererek elini taşın altına 
koymalarını istiyorum. 
Bu yönde Spor Bilimleri 
Fakültesi tüm dünyaya örnek. 
Spor Bilimleri Fakültemiz 
geçtiğimiz 3 yıl içerisinde 5 
Avrupa Birliği projesi 
yaparak Türkiye’de bu alanda 
Avrupa Birliği projesi sayısı 
ve içeriği bakımından  bir 
numara oldu.”
“Hem Dünün Hem 
Bugünün Yöneticisi 
Olursunuz”
Malatya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Selahattin Gürkan 
ise program ile ilgili şunları 
söyledi:
“Bugünün yöneticisi nasıl 
olurum, buradan ayrıldığımda 
yarının ve geleceğin 
yöneticisi nasıl olurum? 
Vizyonu içerisinde hareket 
etmek durumundayız. 
Bu vizyonu benimser 
ve kurallarına uyarsanız 

hem dünün hem bugünün 
yöneticisi olursunuz. 
Diploma almak o işin ehli 
olmak anlamına gelmiyor. 
Eğer o diplomayı alan kişi 
gerçek anlamda düşünceye 
itibar ediyorsa sizin 
önerilerinize değer veriyorsa 
o zaman işin ehli olur. Biz ön 
yargılardan ve genellemeden 
uzak kalmalıyız. Bizim 
yöneticilikte eğer başarımız 
varsa her görüşe her fikre 
itibar etmişizdir. Sizden ricam 
şudur arkadaşlar: Tutucu, 
sabit görüşlü olmayın, her 
görüşe açık olun, her fikre 
açık olun, her türlü kitabı 
okuyun, hangi görüş hangi 
düşünceye sahip olursa olsun 
bütün kitapları okuyun,  o 
kitapları egemenliğiniz altına 
aldığınız zaman siz kabul 
etmiş, bir düşünceye ulaşmış 
olursunuz.”

 
Haber: Gönül Bilek 

Rukiye Taşkın

Maarif Vakfı aracılığıyla 
üniversitede bulunan Afrikalı 
öğrencilerle görüşerek 
eğitim ve oryantasyon 
süreçlerini yerinde 
inceleme imkanı buldular. 
Öğrencilerin sorularını 
yanıtlayan yetkililer, Afrikalı 
öğrencilerin Türkiye’yi 
yakından tanıması amacıyla 
Maarif Vakfı aracılığıyla 
düzenlenecek bir kampın 
müjdesini verdiler. İnönü 
Üniversitesi’nin Afrika 
ülkelerinden gelecek 
öğrenciler için tercih 

edilebilir niteliklerinin 
oldukça fazla olduğuna işaret 
eden yetkililer, merkezin 
çalışmalarının Türkiye ile 
Afrika ülkeleri arasındaki 
bilimsel ve kültürel 
işbirliğinin artmasına katkı 
sağlayacağını ifade etti.
Maarif Vakfı Mezun Takip 
Daire Başkanı Ali Arıkmert 
öğrencilere sorumluluklarını 
hatırlatarak şunları söyledi:
“Dört hususta sorumluluğunuz 
bulunmaktadır: Kendinize, 
ailenize, Afrika’ya ve 
dünyaya karşı. Bunları yerine 

getirebilmek için Türkçeyi 
en hızlı şekilde ve güzel 
öğrenmeniz gerekir.”
İNÜAFAM Müdürü Dr. 
İsmail Söylemez, ülkeler 
arasındaki bilimsel ve eğitim 
işbirliğinin güçlenmesinde 
paydaş kuruluşların desteğinin 
birçok alanda oldukça hızlı 
mesafe katetme imkânı 
sağlayacağına işaret etti.
Araştırma Merkezi’ni gezen 
misafirler, öğrencilerle toplu 
resim çektirdiler.

 
Haber: Aslıhan Sezek



Kampüs 03

Mesleki Gelişim Akademisi Düzenlendi

Mühendislik Fakültesi 
Konferans Salonunda 
düzenlenen programa 
Mühendislik Fakültesi İnşaat 
Mühendisliği Bölüm Başkanı 
Prof. Dr. Kazım Türk, Milli 
Türk Talebe Birliği İl Başkanı 
Mehmet Sağdıç, akademik 
personel ve Mühendislik 

Fakültesi öğrencileri katıldı.
Programın açılışında konuşan 
Bakış Açısı Topluluğu 
Başkanı Muhammet Rasim 
Gök, Bakış Açısı Topluluğu 
olarak Üniversitede 14 
fakültede aktif olarak 
çalışma yürüttüklerini 
belirtti ve  Mesleki Gelişim 

Akademisi’nin ilk programına 
katılan Malatya Büyükşehir 
Belediyesi Başkan Vekili 
İnşaat Yüksek Mühendis 
Selim Pilten’e teşekkür etti.
Milli Türk Talebe Birliği 
Malatya İl Başkanı Mehmet 
Sağdıç, Milli Türk Talebe 
Birliği olarak İnönü 
Üniversitesi’nde Bakış 
Açısı Topluluğu ile birlikte 
Mühendislik Fakültesi 
öğrencilerinin mesleki tecrübe 
elde etmeleri için böyle bir 
program düzenlediklerini 
söyledi ve Selim Pilten’e 
teşekkür etti.
Malatya Büyükşehir 
Belediyesi Başkan Vekili 
İnşaat Yüksek Mühendisi 
Selim Pilten, öğrencilere 
kendi hayat tecrübelerinden 
örnekler verdi. Selim Pilten, 

kendisinin Yeni Malatya 
Spor İkinci Başkanı olma 
sürecinden bahsederek şunları 
söyledi: “2009 yılında Meclis 
Üyesi olarak seçildiğimde 
Malatya Belediye Spor vardı 
fakat küme düşmüştü.  Biz 
de o günlerde 36 yaşında bir 
genç meclis üyesi olarak gidip 
başkandan takımı istedik. 
Bir Malatya Spor taraftarı 
iken Belediye Spor’un 
yöneticisi olduk. O sene bir 
üst lige çıktık. 2014 yılında 
Adil Gevrek’le bu sefer 
Malatya Sporun yönetimine 
girdim. Şimdi de Büyükşehir 
Belediyesini temsilen Yeni 
Malatya Sporun 2. Başkanlığı 
görevini de yürütüyorum.”
Öğrencilere tavsiyelerde 
bulunan Pilten, öğrencilerin 
mesleklerini severek ve 

önemseyerek yapmaları 
gerektiği söyledi, başarılı 
olabilmek için planlı ve 
programlı çalışmaları 
gerektiğini vurguladı.
Program sonunda 
katılımcıların sorularına 
cevaplayan Malatya 
Büyükşehir Belediyesi 
Başkan Vekili İnşaat 
Yüksek Mühendisi Selim 
Pilten’e İnşaat Mühendisliği 
Bölüm Başkanı Prof. Dr. 
Kazım Türk, Milli Türk 
Talebe Birliği İl Başkanı 
Mehmet Sağdıç ve Bakış 
Açısı Topluluğu Başkanı 
Muhammed Rasim Gök 
tarafından plaket takdim 
edildi. Program katılımcılarla 
çekilen hatıra fotoğrafının 
ardından son buldu.

 HABER: Rukiye Taşkın

İnönü Üniversitesi Bakış Açısı Topluluğu ve Milli Türk Talebe Birliği tarafından Malatya Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili 
Yüksek Mühendis Selim Pilten’in konuşmacı olduğu Mesleki Gelişim Akademisi Programı düzenlendi.

Yabancı Dil Olarak Türkçe Öğretimi Sertifika Programı
İnönü Üniversitesi Türkçe Öğretimi Uygulama ve Araştırma Merkezi (TÖMER) tarafından 20 Ocak-30 Ocak tarihleri arasında 
düzenlenen “Yabancı Dil Olarak Türkçe Öğretimi Eğiticinin Eğitimi Sertifika Programı” ile 26 katılımcı “Yabancılara Türkçe 
Öğretimi” alanında sertifika sahibi oldu.

50 saat teorik, 30 saat 
uygulama şeklinde planlanan 
dersler: TÖMER Müdürü 
Prof. Dr. İlhan Erdem, Dr. 
Öğr. Üyesi Bahtiyar Bahşi, 
Dr. Öğr. Gör. Furkan Çelik, 
Öğr. Gör. Selami Başoğlu, 
Öğr. Gör. Ersin Aycan 
ve Öğr. Gör. Ömer Uyan 
tarafından verildi. Ayrıca 
Malatya İl Milli Eğitim 
Müdürü Ali Tatlı, “Suriyeli 
Öğrencilerin Eğitim-
Öğretim Hayatına İntibakı 
ve Karşılaşılan Sorunlar” 
ile ilgili katılımcıları 
bilgilendirdi.
 Kapanış programı, 
İnönü Üniversitesi 
Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr.  Abdülkadir Baharçiçek, 
Rektör Danışmanı Dr. Öğr. 
Üyesi Cemal Koyunoğlu, 
TÖMER Müdürü Prof. 
Dr.  İlhan Erdem ve 
TÖMER’de çalışan öğretim 
görevlilerinin katılımıyla 

31 ocak cuma günü 
İletişim Fakültesi toplantı 
salonunda gerçekleştirildi. 
Prof. Dr. Abdülkadir 
Baharçiçek, Prof. Dr. İlhan 
Erdem ve Dr. Öğr. Üyesi 
Cemal Koyunoğlu’nun 
konuşmalarının ardından 
katılımcalara sertifikaları 
verildi.
 Sertifika programı ile 
ilgili konuşan Prof. Dr. 
Abdülkadir Baharçiçek:
 “Öncelikle emeği 
geçen herkese teşekkür 
etmek istiyorum. İnönü 
TÖMER’in geçmişi çok 
eski olmamasına rağmen 
İlhan Erdem hocamız 
sayesinde verimliliğini 
artırarak sürdürüyor. 
TÖMER sadece uluslararası 
öğrencilere Türkçeyi ve 
kültürümüzü  öğretmiyor bu 
tür programlarla yeni Türkçe 
eğiticilerini de yetiştiriyor. 
Bu konuda büyük bir 

açığı kapatıyor. Küresel 
bir sistemde insanlar da 
değişim, akışkanlık içinde. 
Her şey değişiyor. Bizim 
ülkemiz dünyaya açık, 
dünyanın tam ortasında, 
merkezinde, konumu 
itibariyle çok önemli bir 
yerde. Bu nedenle de artık 
dışarıdan dünyanın her 
ülkesinden öğrenci yüksek 
öğretime alınmaya başlandı. 
Üniversitemizde bin 300 
uluslararası öğrenci var. 47 
ülkeden öğrencimiz var.
Türkçe dünyanın önemli 
dillerinden ve ülkemize, 
dilimize olan rağbet de 
artarak devam ediyor. 
TÖMER’in çalışmaları da 
bu minvalde ihtiyaçları 
karşılamaya devam 
edecektir.” dedi.
 Prof. Dr. İlhan Erdem ise 
şöyle konuştu:
 “Yabancı Dil Olarak Türkçe 
Öğretimi Eğiticinin Eğitimi 

Sertifika Programı’nın ilki 
İnönü Üniversitesi ve Yunus 
Emre Enstitüsü işbirliğiyle 
ve daha sonra iki defa 
Milli Eğitim Bakanlığı ve 
üniversitemiz işbirliğiyle 
gerçekleştirildi. 2019 ve 
2020 yıllarında ise İnönü 
TÖMER programı kendisi 
düzenlemektedir. Programın 
Milli Eğitim’de veya diğer 
kurumlarda çalışanların daha 
rahat katılım sağlaması için 
ara tatilde düzenlenmesine 
dikkat ediyoruz. Program 
çerçevesinde 50 saat teorik 
ve 30 saat staj/pratik olmak 
üzere toplam 80 saatlik 
bir öğretim süresi var. 
Artık sadece TÖMER’deki 
mevcut öğretim üyesi ve 
öğretim görevlilerimizle bu 
programı yürütebilmemiz 
önemli. Alanlarında yetkin 
ve tecrübeli olan hocalarımız 
birikimlerini katılımcılarla 
paylaştı. Bunu kalıcı hale 

getirmek istiyoruz. Her 
yıl ara tatilde programı 
düzenleyeceğiz. Geçen 
yıllarda bu sertifikayı 
almaya hak kazanan birçok 
öğrencimiz Yunus Emre 
Enstitüsü’nde, üniversitelerin 
Türkçe öğretim 
merkezlerinde vb. alanlarda 
halihazırda yabancılara 
Türkçe eğitimcisi olarak 
çalışmaktadır.”
 Rektör Danışmanı Dr. 
Öğr. Üyesi Cemal 
Koyunoğlu TÖMER’in 
İnönü Üniversitesi ve 
Türkiye için önemli bir 
misyon yüklendiğini 
vurgulayarak programı 
düzenleyen TÖMER 
Müdürü Prof. Dr. İlhan 
Erdem’e ve katılımcılara 
teşekkür etti.
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Türk-Özbek Sağlık 
İş Forumu’na İnönü 
Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Nusret Akpolat  ve İnönü 
Üniversitesi Genel Sekreteri 
Prof. Dr. Hakan Erkuş 
katıldı.
Türk-Özbek Sağlık İş 
Forumu’nun Türkiye Sağlık 
Bakanlığı ile Özbekistan 
Sağlık Bakanlığı arasında 
düzenlendiğini belirten 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
Sağlık İş Forumu’na 
katılma amaçlarının  İnönü 

Üniversitesi ile Özbekistan 
Cumhuriyeti Acil Tıp 
Araştırmaları Merkezi 
arasında bir işbirliği 
protokolü imzalamak 
olduğunu vurguladı.
Özbekistan Sağlık Bakan 
Yardımcısı Prof. Dr. 
Abdülhakim  Khadjibaev ile 
yaptıkları protokol anlaşması 
kapsamında  eğitim, sağlık 
ve tıp eğitimi ile ilgili 
sahalarda iş birliği ve destek 
çalışması yapacaklarını ifade 
eden Kızılay şunları söyledi:
“Özbekistan’dan uzman 
doktorlar, hocalar 

gelecek burada eğitim 
alacaklar ve Özbekistan’a 
dönüp orda ameliyatlar 
yapacaklar. Bizden bazı 
ameliyatlar için destek 
istediklerinde gideceğiz 
ve ekibimizle o ameliyatı 
başlatacağız.”.Kızılay, 
protokol kapsamında 
öğrenci, asistan ve 
araştırma görevlisi değişimi 
çalışmalarının da olacağını 
belirterek sağlıkta tanı, 
tedavi ve eğitim ile ilgili 
her alanda Özbekistan’a 
destek vereceklerini ve 
tedavi edilemeyen hastaları 
İnönü Üniversitesi Turgut 
Özal Tıp Merkezi’ne 
gönderebileceklerini, 
sağlık turizmi kapsamında 
Malatya’da Özbekistanlı 
hastaların tedavilerini 
yapacaklarını söyledi.
 

Haber: Kübra Yılmaz  
Hatice Yetmen

İnönü Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler 
Fakültesi Konferans Salonu’nda Siyaset Bilimi ve 
Kamu Yönetimi Topluluğu tarafından “Hükümet 
Sistemleri ve Başkanlık Sistemi” konulu konferans 
gerçekleştirildi.

Doç Dr. Hakan Özdemir’in 
konuşmacı olduğu 
konferansa, İnönü 
Üniversitesi İktisadi ve İdari 
bilimler Fakültesi Siyaset 
ve Sosyal Bilimler Bölümü 
Öğretim Üyesi Doç.Dr. 
Osman Ağır, Uluslararası 
İlişkiler Bölümü Öğretim 
Üyesi Dr. Zekeriya Özdemir, 
İletişim Fakültesi Halkla 
İlişkiler ve Tanıtım Bölümü 
Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Hasan Topbaş, Siyaset 

Bilimi ve Kamu Yönetimi 
Topluluğu üyeleri ve 
öğrenciler katıldı.
 Konferansta konuşmacı 
olan Doç Dr. Hakan 
Özdemir, hükümet sistemi 
hakkında sunum yaparak 
ana hatlarıyla hükümet 
sistemlerini anlattı.
 Konferans sunumun 
ardından sona erdi.
 

Haber: Ebru Gök, 
Marah Süleyman

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, Özbekistan’nın başkenti 
Taşkent’te düzenlenen Türk-Özbek Sağlık İş Forumu’nda Özbekistan Sağlık 
Bakan Yardımcısı Prof. Dr. Abdülhakim  Khadjibaev ile iş birliği protokolü 
imzaladı.

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi (TÖTM) Başhekimliğinde, İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, TÖTM 
yöneticileri ve çalışanları Kızılay’a kök hücre bağışında bulundu.

 Başhekimlikte gerçekleşen 
bağış organizasyonuna, 
Arguvan Belediye Başkanı 
Mehmet Kızıldaş, İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, TÖTM 
Başhekimi Prof. Dr. Ali 
Beytur, Tıp Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Mahmut Durmuş, 
Hematoloji Bilim Dalı 
Başkanı Prof. Dr. İrfan Kuku, 
Kök Hücre ve Kemik İliği 
Merkezi Sorumlusu Prof. 
Dr. Mehmet Ali Erkurt, Türk 
Kızılay Denetleme Kurulu 
Yardımcısı Avukat Umut 
Yalçın, TÖTM hastane 

yönetimi ve çalışanları katıldı.
 Organizasyonda konuşma 
yapan İnönü Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, “Turgut Özal Tıp 
Merkezimiz Türkiye’nin en 
büyük ve en önemli üniversite 
hastanelerinden birisi. Organ 
ve doku nakli konusunda 
Türkiye’nin en önde hastanesi 
olarak yer aldı ve her iki 
alanda Türkiye’de, Avrupa’da, 
dünyada karaciğer naklinde 
lider durumda. Bu iki alandan 
bir diğeri ise kök hücre ve 
kemik iliği naklidir.” dedi.
 Kızılay, İnönü Üniversitesi 

olarak 2019 yılında bini 
aşkın kan bağışında 
bulunduklarını bu vesileyle 
Kızılay Genel Başkanı 
tarafından bronz madalya ile 
ödüllendirildiklerini söyledi. 
2020’de ise kan bağışını 
arttırmayı amaçladıklarını 
belirtti. Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, kök hücre bağışı ile 
ilgili Kızılay’ın bir ödülü 
varsa buna da talip olduklarını 
sözlerine ekledi.
 Rektör Kızılay, 2019 
yılında TÖTM Kök Hücre 
Nakil Merkezi’nde 242 
kök hücre ve kemik iliği 

nakli yapıldığını bunun yanı 
sıra 102 hasta için yurt dışına  
kök hücre gönderildiğini 
vurguladı.
 Kök Hücre Bağışıyla ilgili 
bilgi veren Kızılay, şöyle 
konuştu:
 “Toplumda herkes potansiyel 
olarak hayatının herhangi 
bir zamanında kan kanserine 
yakalanma riski taşıyor. 
Onun için illa hasta olmayı 
beklememek lazım. Hastalara 
şifa dağıtmak sadece 
doktorların, hemşirelerin ve 
hastanelerin eliyle olmuyor. 
Bağışçıların da katkısı 
büyük. Kök hücre bağışında 
bulunmak kolay. Kızılay 
ekibimize müracaat edip 
bağışçılardan üç tüp kan 
alınıyor. Kızılay ekibimiz, 
bu üç tüp kanı çeşitli doku 
tipleme ve ileri incelemelerle 
kayda geçiriyor. Sonra 
bir kan kanseri hastası 
çıktığında eşleştiriliyor. Hangi 
vericinin dokusu yüzde yüz 
uyuyorsa o vericiye ‘kemik 
iliğiniz yüzde yüz uyumlu 
bir hasta için tespit edildi’ 
diyerek bilgilendiriliyor 
ve tekrar verici bağışta 
bulunuyor. Bir kurye ile 
gerekirse her türlü imkân 
ve kabiliyet kullanılarak 
ulaştırılması gereken hastaya 
zamanında ulaştırılıp 24 

saat esasıyla gittiği yerde de 
hastaya hemen verilmeye 
başlanıyor. O yüzden 
bugün toplumumuzu, bütün 
insanları, başta gençlerimizi, 
tüm bireylerimizi kemik 
iliği bağışçısı olmaya davet 
ediyorum. Organ bağışçısı 
olmaya da davet ediyorum.”
 Türk Kızılay Denetleme 
Kurulu Yardımcısı Avukat 
Umut Yalçın ise şunları 
söyledi:
 “Bu iş sadece Kızılay ve 
Sağlık Bakanlığı ile olmuyor, 
bizim bu konudaki Türkiye’de 
en önemli partnerlerimizden 
bir tanesi de şu an içinde 
bulunduğumuz TÖTM 
hastanemizdir. Hastanemizin 
ekibi gerçekten Türkiye’de 
birçok konuda örnek olduğu 
gibi kök hücre bağışı ve kök 
hücrenin toplanması, hastalara 
nakledilmesi konusunda 
da çok önemli çalışmalara 
imza atıyorlar. Bir Malatyalı 
olarak da beni baştan aşağı 
gururlandıran bir tablo, 
bu tabloda yer alabilmek 
onlarla partner olabilmek 
bizim için çok önemli. Tüm 
personelimize, hocalarımıza 
ve ekibimize tüm Kızılay 
adına minnettarlığımı 
sunuyorum.”

 Haber: Çiğdem Erhan



Kampüs 05
Ülkeler ve Diplomasi Akademisi Programının Bu Haftaki Konusu: 

Türkiye-Çin İlişkileri
İnönü Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi (İİBF) ile Uluslararası 
Gençlik Topluluğu işbirliğiyle düzenlenen Ülkeler ve Diplomasi Akademisinde 
Arş. Gör. Dr. Zekeriyya Akdağ tarafından ‘Türkiye – Çin İlişkileri’ konulu 
konferans verildi.
Konferansa, İktisadi ve 
İdari Bilimler Fakültesi 
(İİBF) Dekanı Prof. Dr. 
Recep Karabulut, akademik 
personel ile öğrenciler 
katıldı. 
 Dr. Zekeriyya Akdağ, Çin’in 
dünya üzerindeki önemine 
değindi ve Türkiye - Çin 
İlişkilerinden bahsederek 
şunları söyledi:
 “Türkiye ve Çin birçok 
benzer tarihsel süreçten 
geçtiler. Her iki ülke de 
imparatorluk geçmişine 
sahip. Bu imparatorluklar, 
17. ve 18. yüzyılda Batı’nın 
meydan okumasıyla 
karşı karşıya kaldılar. Bu 
ülkelerin egemenlikleri 
19. yüzyılda Batılı ülkeler 
tarafından önemli ölçüde 
sınırlandırıldı.  Buna 
rağmen bu ülkeler 
tamamen sömürge haline 
getirilemediler.  Türkiye I. 
Dünya Savaşı’ndan sonra 
bağımsızlık savaşı vermek 
zorunda kaldı. Çin de 1. 
Dünya Savaşı’ndan sonra 
Japonya sömürgeciliğine 
maruz kaldı.”
 40’ıncı yılını geride bırakan 
Reform süreci sayesinde, 
Çin’in dünyanın en 
önemli ekonomilerinden biri 
hâline geldiğini belirten 
Dr. Akdağ, “Çin 1978 
yılında Dışa Açılım 
ve Reform Süreci’ni 
başlatarak kapitalist 
dünya ekonomisiyle bir 
entegrasyon sürecine girdi. 
40’ncı yılını geride bırakan 
Reform süreci, Çin’i dünya 
ekonomisindeki en önemli 
ülkelerden biri haline 
getirdi. Çin, ABD’den 
sonra en büyük ekonomi 
konumundadır.” dedi.
 Dr. Zekeriya Akdağ, 
Türkiye-Çin ilişkilerinin 
dalgalı bir seyir izlediğini 
vurgulayarak ilişkilerin 
tarihî süreci hakkında şöyle 

konuştu:
 “Türkiye-Çin ilişkilerinin 
tarihsel serüvenine 
baktığımızda, ilişkiler 
dalgalı olmuş ve 
potansiyelin genel olarak 
gerisinde kalmıştır. İki 
ülkenin temel dış politika 
eğilimlerinin yanında, 
dönemsel politik ve stratejik 
tercihler de ikili ilişkilerin 
seyrini değiştirmiştir. 
Türkiye’nin genel olarak, 
geleneksel olarak Batı 
eğilimli bir dış politika 
yürütmesi, Çin başta olmak 
üzere, Doğu Asya’ya yönelik 
politikalar yürütmesini ve 
sürdürülebilirlik politikası 
yürütmesini olanaksız 
kılmıştır ve bu anlamda 
Türkiye geri kalmıştır. Çin 
ise dünya ekonomisinin 
ulusal sistemde ekonomik 
meseleler hariç, uluslararası 
askeri politik meselelerden 
uzak durarak, genel olarak 
düşük profilli bir dış 
politika izlemektedir. Bu da 
ilişkilerin istenen seyrinin 
gerisinde kalmasına yol 
açmıştır.”
 
“2000’li yıllar, Türkiye-
Çin ilişkilerinin gerilediği 
yıllardır.”
 Arş. Gör. Dr. Zekeriyya 
Akdağ son olarak 
Türkiye-Çin ilişkilerinin 
2000’li yıllarda 
gerilediğini belirterek,  şu 
değerlendirmede bulundu:
 “2000’li yıllar Türkiye-Çin 

ilişkilerinin gerilediği yıllar 
olmuştur. AB ilişkilerinin 
gelişmesine paralel olarak, 
Çin ile olan ilişkilerinde 
yavaşlama meydana 
gelmiştir. Adaylık statüsü 
ve müzakere tarihinin 
verilmesiyle, Türkiye’nin 
AB ile ilişkileri yeni bir 
safhaya geçmiştir. Bu 
da Türkiye’nin 1990’lı 
yılların sonlarına doğru 
başlattığı Asya’ya Açılım 
politikasının geri plana 
itilmesini getirmiştir. 2001 
yılında Çin’in Dünya 
Ticaret Örgütü’ne (DTÖ) 
üye olması, özellikle 
yoğun rekabetin yaşandığı 
tekstil sektöründe iddialı 
olan Türkiye ve Çin’in 
arasını açmıştır. Türkiye 
ve Çin arasında bu 
dönemde, iktisadî alanda 
gün yüzüne çıkan sorunlar 
ile Türkiye’nin Kıbrıs 
meselesinde Tayvan 
modelini öne sürmesi, ikili 
siyasi ilişkileri olumsuz 
etkilemiştir. 2002- 2010 
yılları arasında Türkiye’ye 
Çin tarafından herhangi 
bir üst düzey ziyarette 
bulunulmaması, iki ülke 
arasında adeta adı konmamış 
bir krizin olduğunu 
göstermektedir.”
 Konferans, soru- cevap 
bölümüyle sona erdi.
 

HABER: Gamze Taşdemir  
Mehmet Tevfik Cibiceli 

Arzu Ergün

Stem’le Genç Mühendis 
Beyinler Etkinliği Sona Erdi

İnönü Üniversitesi Eğitim Fakültesi Ahmet Adnan 
Saygun konferans salonunda STEM’le Genç 
Mühendis Beyinler etkinliğinin kapanış töreni 
gerçekleştirildi.
Törene Eğitim Fakültesi 
Dekan Yardımcısı Doç. 
Dr. Eyüp İzci, Etkinlik 
Koordinatörü Doç. Dr. 
Funda Okuşluk, öğrenciler 
ve velileri katıldı.
Programın açılışında 
konuşan Etkinlik 
Koordinatörü Doç. Dr. 
Funda Okuşluk, 3 yıldır 
düzenledikleri STEM 
etkinliklerinden bahsetti ve 
emeği geçenlere teşekkür 
etti.
Eğitim Fakültesi Dekan 
Yardımcısı Doç. Dr. Eyüp 
İzci 21. Yüzyılda çok önemli 
değişikliklerin, gelişmelerin 
olduğu belirterek:
“Ülkemizde özelikle 
2006 yılından itibaren 
yapılandırmacılık yaklaşımı 
çerçevesi içerisinde eğitim 
sistemimizde önemli 
değişmeler olmakta. Ama 

bu değişmeleri somut 
bir şekilde müşahede 
edemiyoruz ve eğitimciler 
olarak eğitim sistemimizde 
bu konuda tartışmalar uzun 
süredir devam ediyor. Yeni 
atılımlar olmasına rağmen 
bunları göremiyoruz. 
Öğrencilerimizin atılımları 
veya ortaya koyacakları yeni 
ürünler, öğretmenlerin sınıf 
içerinde ya da dışarısındaki 
uygulamış olduğu 
yöntemlerle orantılıdır. 
Kullanılacak yöntemlerin, 
tekniklerin, stratejilerin 
öğrencilerin merak 
duymasını, geleceğe dönük 
ortaya bir ürün koymasını 

sağlayan etkinlikler olmasını 
isteniyorsa kesinlikle 
yapılacak olan etkinliklerle 
orantılıdır. Bu tür güzel 
faaliyetlerin etkinliklerin 
bundan sonra da devam 
edeceğini ümit ediyorum.” 
dedi.
Eğitimin sınıf dışına 
çıkartılmadığı müddetçe 
bir takım atılımların 
yapılmasının söz konusu 
olmadığını belirten 
İzci,  öğrencinin merak 
duymasını gerçekten 
ortaya bir ürün koymasını 
sağlayacak faaliyetlerin 
sınıfta öğretmenin ders 
anlatması ve öğrencinin 
dinlemesi çerçevesinde 
gerçekleşmeyeceğini, bunun 
ancak STEM gibi projeler, 
etkinlikler, çalıştaylar ve 
atölyeler gibi çalışmalarla 
mümkün olacağını söyledi.

Beyza Mina Açıkgöz’ün 
piyano dinletisi ve 
konuşmaların ardından bu 
sene 2020 STEM Etkinliğine 
katılan 6. 7. ve 8. sınıf 
öğrencilerine etkinlik 
boyunca kendilerinden 
sorumlu olan öğretmenleri 
tarafından sertifikaları 
verildi. Etkinlikte görevli 
olan Eğitim Fakültesi 
Fen Bilgisi Öğretmenliği 
Programı öğrencilerine ise 
Proje Koordinatörü Doç. Dr. 
Funda Okuşluk tarafından 
katılım belgeleri verildi

 Haber: Elif Tilbaç,
Rukiye Taşkın

Siyaset Akademisi Bahar Dönemi Etkinlikleri Başladı
Siyaset Akademisi Bahar Dönemi etkinlikleri, Siyaset Bilimi ve Kamu Yönetimi Topluluğu 
tarafından düzenlenen ve Doç. Dr. Emin Çelebi’nin konuşmacı olarak katıldığı ‘Carl Schmitt’in 
Politik Teolojisi’ konulu konferans ile başladı.
Siyaset Bilimi ve Kamu Yönetimi 
Topluluğu tarafından düzenlenen 
Siyaset Akademisi Bahar Dönemi et-
kinlikleri, İnönü Üniversitesi İktisadi 
ve İdari Bilimler Fakültesi (İİBF) 
Naim Akman Konferans Salonunda 

başladı.Etkinliğe İktisadî ve İdari 
Bilimler Fakültesi Dekan Yardım-
cısı Prof. Dr. Gökhan Tuncel, Fen 
Edebiyat Fakültesi Felsefe Bölümü 
Mantık Anabilim Dalı Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Emin Çelebi ve akademik 

personel ile öğrenciler katıldı. Siya-
set Akademisinin Bahar döneminin 
ilk etkinliğinde konuşmacı olarak 
katılan Doç. Dr. Emin Çelebi, “Carl 
Schmitt’in Politik Teolojisi”  konu-
sunu içeren bir konferans verdi.

Haber: Habibe Ödemiş



06 Kampüs

Gıda Mühendisliği Bölümünden Katma Değeri 
Yüksek Kayısı Çekirdeği Projesi

İnönü Üniversitesi Gıda Mühendisliği Bölümü, Üniversite Sanayi İşbirliği Projesi kapsamında kayısı çekirdeğinden elde 
edilen kayısı çekirdeği soğuk pres keki kahvesi, kabuk zarı tozu, kayısı çekirdeği ezmesi ürünlerini Rektör Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay’ın makamında tanıttı.

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay’ın makamında 
gerçekleşen tanıtım toplantısına 
Gıda Mühendisliği Bölümü 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Ali Adnan 
Hayaloğlu, TOSKA Tarım Ürünleri 
Sanayi ve Ticaret Limited Şirketi 
Yöneticisi Mustafa Tosun ve proje 
üreticileri katıldı. Prof. Dr. Ali 
Adnan Hayaloğlu, TÜBİTAK–
TEYDEB’in (Teknoloji ve 
Yenilikleri Destekleme Programları 
Başkanlığı) 1505 kodlu Üniversite 
Sanayi İşbirliği Projesini anlattı.
 Rektör Kızılay, Gıda Mühendisliği 
Bölümü tarafından geliştirilen 
kayısı çekirdeği pres kekinden elde 
edilecek ürünlerin TOSKA Tarım 
Ürünleri San. Ve Tic. Ltd. Şti. 
ortaklığı ile beraber üretileceğini 
ifade etti.
 Rektör Kızılay, kayısı çekirdeğinden 
soğuk pres yöntemiyle elde edilecek 
ürünler hakkında şöyle konuştu:
 “Bugünkü proje kayısı çekirdeğinin 
bir takım ürünlere dönüştürülmesi 
ve kayısı çekirdeğinden yeni ürün 
elde edilmesidir. Kayısı çekirdeği 
kahvesi, kayısı çekirdeği ezmesi 
ve kayısı çekirdeği zarı tozu yeni 
katma değeri yüksek ürünlerdir. 
Piyasaya da hazırlandıktan sonra 

ticarileştirilmesinin projemize 
çok önemli bir katkısı olacaktır. 
Dünya kayısı başkenti Malatya 
için kayısı çok önemli bir üründür. 
TÜBİTAK - Üniversite Sanayi İş 
Birliği projesinin güzel bir örneğidir. 
TÜBİTAK desteğiyle 438 bin TL 
bütçesi olan bir projedir ve iki yıl 
boyunca sürecektir.”
 Rektör Kızılay yürütülen bilimsel 
araştırma projesine ve proje 
ekibine üniversite olarak destek 
vereceklerini belirterek şunları 
söyledi:
 “Bu alanda bilimsel araştırma 
projelerimizden de hocamıza 
ve ekibine projeye çok destek 
vereceğiz. Eksik olan herhangi 
bir malzeme, cihaz olursa biz de 
üniversite kaynaklarımızla bunu 
destekleyeceğiz. Türkiye’nin 
belki çok az yerinde olan 
önemli cihazlarımız ve çok ileri 
laboratuarlarımız mevcuttur. 
Bu laboratuarlarımıza ayrıca 
yeni destekler vererek daha da 
ileriye götürülecektir. Burada 
kayısı çekirdeği ile ilgili belki de 
Türkiye’de yapılmış en önemli 
projelerden biri olacaktır.  Çünkü 
TÜBİTAK’la böyle büyük bir 
projeyi yeniden hayata geçiriyoruz. 

Kayısı çekirdeği sütü konusunda da 
Gıda Mühendisliği Bölüm Başkanı 
Doç. Dr. Gökhan Durmaz’ın yapmış 
olduğu çalışma var.”
 Rektör Kızılay kayısı çekirdeği ile 
ilgili Gıda Mühendisliği tarafından 
hayata geçirilen farklı projelerin 
Malatya’ya yeni katma değer 
kazandırdığını söyledi.
Son olarak Rektör Kızılay proje 
ortağı TOSKA Tarım A.Ş Yöneticisi 
Mustafa Tosun ve Gıda Mühendisliği 
Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Ali Adnan Hayaloğlu’na ve ekibine 
teşekkür etti. Prof. Dr. Ali Adnan 
Hayaloğlu, TÜBİTAK -TEYDEB 
1505 Üniversite Sanayi İşbirliği 
kapsamında gerçekleştirilen projenin 
kayısı çekirdeği pres kekinden 
katma değeri yüksek ürünlere 
dönüştürülmesini hedeflediklerini 
ifade etti.
 Prof. Dr. Hayaloğlu, kayısı 
çekirdeğinin yağı alındıktan sonra 
protein oranının yüzde 50 - 60 
seviyede arttığını ifade etti. Prof. Dr. 
Hayaloğlu şu şekilde devam etti: 
“Bu çalışma ile soğuk pres atığı olan 
katma değeri çok düşük olan kayısı 
çekirdeği pres kekinin ve soyulmuş 
kayısı çekirdeği zarının katma değeri 
yüksek ürünlere dönüştürülmesi 

amaçlanmaktadır. Bu nedenle 
yapılacak çalışma aynı zamanda 
bir atık değerlendirme çalışması 
olacaktır.”
 Prof. Dr. Hayaloğlu, üretilecek 
ürünlerin vegan beslenmeyi 
destekleyeceğini ve alternatif 
olacağını söyledi. Kayısı çekirdeği 
yağının kozmetik sanayinde 
kullanılması ve proses sonrası 
yüksek protein içeren pres 
kekinin katma değerli ürünlere 
dönüştürülmesi için bu projenin 
başlatıldığını belirtti.
 TOSKA Tarım Ürünleri A.Ş. 
yöneticisi Mustafa Tosun, bu projede 
yer almanın mutluluğu içerisinde 
olduğunu ifade etti. Mustafa Tosun, 
İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay ve Gıda Mühendisliği 
Bölümü Gıda Bilimleri Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Ali Adnan Hayaloğlu 
ile ekibine teşekkür etti.
 Tanıtımın sonunda Prof. Dr. Ali 
Adnan Hayaoğlu, Rektör Kızılay’a 
Üniversite - Sanayi İş Birliği 
Sözleşmesini takdim etti ve Rektör 
Kızılay kayısı çekirdeği pres 
kekinden üretilen ürünleri inceledi.
 

Haber: Habibe Ödemiş, Gönül Bilek- 
Rukiye Çaygeç

Araştırma Görevlisi Aygün’e “En İyi Bilimsel 
Araştırma” Ödülü

İnönü Üniversitesi Spor Bilimleri Fakültesi Araştırma Görevlisi Yalın Aygün,  Madrid’de düzenlenen ‘‘20th 
Madrid International Conference on Arts, Marketing, Education and Interdiciplinary Studies’’ kongresinde “En İyi 
Bilimsel Araştırma” ödülüne layık görüldü.
Spor Bilimleri Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. 
Cemal Gündoğdu’nun 
danışmanlığında hazırlanan 
doktora tezinden üretilen 
‘‘Hayatın içine Bir Bakış: 
Rekreasyonel Tüplü 

Dalıcıların Hikâyeleri (A 
Spring Board into Life: 
Stories of Recreational 
SCUBA Divers) isimli 
çalışmasıyla İspanya’nın 
Madrid şehrinde 20-22 
Ocak tarihleri arasında 

gerçekleştirilen ve bu 
yıl 20’ncisi düzenlenen 
Avrupa’nın nitelikli sosyal 
bilimler kongrelerinden 
biri olan ‘‘20th Madrid 
International Conference on 
Arts, Marketing, Education 

and Interdiciplinary Studies’’ 
isimli uluslararası kongrede 
Aygün, ‘‘En İyi Bilimsel 
Araştırma” ödülüne layık 
görüldü.
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Yeşil Kampüs Topluluğu 
Başkanı Kübra Boyraz 
topluluğun, 2018 yılında 
üniversitedeki enerji ve 
su kaynaklarının israfının 
önlenmesi, çevre kirliliğinin 
azalması ve azaltılması, sıfır 
atık çalışmaları için kurulan 
bir topluluk olduğunu 
söyledi. Konferansa 
konuşmacı olarak katılan 

İnönü Üniversitesi Peyzaj 
Mimarlığı Bölümü 
Öğretim Üyesi Dr. Öğr. 
Üyesi  Şükrü Karakuş 
çalışmalarından bahsetti. 
Karakuş, Malatya’da 
ve İnönü Üniversitesi 
Kampüsü’nde endemik bitki 
çeşitliliğinin fazla olduğunu 
ve yaptığı çalışmalarda yeni 
bitki türlerini keşfettiğini 

ifade etti. Dr. Öğr. Üyesi 
Karakuş Türkiye’deki 
ve Malatya’daki bitki 
çeşitliliği hakkında bilgi 
verdi ve şunları söyledi:
“Endemik bitki  bildiğiniz 
gibi belli sınırlar içerisinde 
yaşayan bitkidir.2012 yılında 
yapılan bir araştırmada 
Türkiye’de 11 bin707 bitki 
sayısı vardır. Türkiye’de en 

zengin edemik bölgemiz 
Akdeniz bölgesidir. 
Malatya’da çalışmalar 
yaptık, ilk çalışmamızı 
Akçadağ ilçemizde başladık 
ve birçok ilçemizde 
çalışmalarımızı yaptık. 
Malatya sınırlarında bulunan 
sadece 41 tane endemik bitki 
türü vardır. Bitki çeşitliliği 
olan 28 kampüs arasından 

552 bitki çeşidiyle birinci 
sıradayız. Malatya’da 
birçok çalışma yaptık 
ve ilk defa keşfettiğimiz 
isimlendirdiğimiz bitki 
türleri vardır.”.
Etkinlik müzik ve pasta 
ikramıyla son buldu. 

Haber: Rahmi Taş, 
Mehmet Serhat Doğan

Akademik düzeyde 
Ulusal ve Uluslararası 
Bilimsel Araştırma 
Projeleri Hazırlama ve 
Yürütme etkinliğine İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. İbrahim 
Türkmen, İnönü Üniversitesi 
Genel Sekreteri Prof. Dr. 
Hakan Erkuş, Karadeniz 
Teknik Üniversitesi 
Tıp Fakültesi Fizyoloji 
Anabilim Dalı ve Türk 
Nöroendokrinoloji Derneği 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Prof. Dr. Ahmet Ayar, 
Atatürk Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Tıbbi Farmakoloji 
Anabilim Dalı Başkanı Prof. 
Dr. Ahmet Hacımüftüoğlu, 
Fırat Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Tıbbi Farmakoloji 

Anabilim Dalı Başkanı 
Prof. Dr. Engin Şahin,  Fırat 
Üniversitesi Tıp Fakültesi 
Biyofizik Anabilim 
Dalı’ndan Prof. Dr. Mete 
Özcan, Turgut Özal 
Tıp Merkezi Başhekimi 
Prof. Dr. Ali Beytur, Tıp 
Fakültesi Dekanı  Prof. Dr. 
Mahmut  Durmuş, İnönü 
Üniversitesi Tıp Fakültesi 
Fizyoloji Anabilim Dalı 
Başkanı Prof. Dr.  Süleyman 
Sandal,  İnönü Üniversitesi 
Tıp Fakültesi Fizyoloji  
Anabilim Dalından Prof. 
Dr. Suat Tekin, İnönü 
Üniversitesi  Tıp Fakültesi 
Biyoistatistik ve Tıbbi 
Bilişim Anabilim Dalı’ndan 
Prof. Dr. Cemil Çolak, 
akademik  personel ile 
kursiyerler katıldı.

 Prof. Dr. Hakan 
Parlakpınar’ın 
koordinatörlüğünde 
düzenlenen etkinlik saygı 
duruşu ve İstiklâl Marşının 
okunması ile başladı. 
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
düzenlenen etkinliğin lisans 
ve lisansüstü düzeyde 
yapıldığını ifade ederek 
şunları söyledi:
 “Bugün birkaç yıldır yılda 
4-5 kez yaptığımız bilimsel 
proje hazırlama, TÜBİTAK 
etkinliğinin açılışında bir 
daha varız.  Çok sayıda 
TÜBİTAK proje hazırlama, 
yazma etkinliğini burada 
gerçekleştiriyoruz. Hem 
lisans hem de lisansüstü 
düzeyde yapıyoruz.”
Rektör Kızılay misafir 

eğitmenlere teşekkür ederek 
şu şekilde devam etti:
 “Prof. Dr. Hakan 
Parlakpınar’ın 
gerçekleştirdiği etkinlikte 
dört tane misafir hocamız 
bulunmaktadır. Bu 
etkinlikler çok önemlidir. 
Ama meyvesini az 
görüyoruz. Projeyi nasıl 
yapacağımızı konuşuyoruz. 
Yeni arkadaşlarımıza 
öğretiyoruz. TÜBİTAK 
projeleri, Avrupa Birliği 
Projeleri, BAP projelerini de 
arttırmamız lazım.  Bilimsel 
etki gücümüzü arttırmamız 
lazım. Misafir hocalarıma 
çok teşekkür ediyorum.  Bu 
etkinliklerimizin devamını 
temenni ediyorum.”
 Tıp Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Mahmut Durmuş, 

düzenlenen etkinliğin 
öğrencilerin gelişimine katkı 
sağladığını belirterek şunları 
söyledi:
 “Sanırım bu etkinlik 18’inci 
etkinliğimiz. 14 tanesi 
daha çok öğrencilerimize 
yönelikti. İnönü 
Üniversitesi Tıp Fakültesi 
öğrencilerinin yaklaşık 
400 tanesi bu etkinlikten 
faydalandı ve ciddi anlamda 
öğrencilerimizin gelişimine 
katkıda bulunuldu. 
Öğrencilerimizin TÜBİTAK 
projeleri almada diğer Tıp 
Fakültelerine kıyasla çok 
önde gittiğini görüyoruz.”
 Dekan Durmuş etkinlikte 
emeği geçenlere teşekkür 
etti.
 Prof. Dr. Hakan Parlakpınar, 
TÜBİTAK 2237-B Programı 
kapsamında Ulusal ve 
Uluslararası Akademik 
Düzeyde Proje Yazma 
Eğitiminin içeriğinden 
bahsetti.  Prof. Dr. Hakan 
Parlakpınar kursiyer seçimi 
için kriterler olduğunu 
ve buna uygun olanları 
seçtiklerini ifade ederek şu 
şekilde konuştu:
 “Bu etkinliği yapabilmek 
için web sitemizi 
oluşturduk ve siz değerli 
kursiyerlerimizi buradaki 
şartlara uygun olarak kabul 
ettik. Doktora yeterliliğini 
tamamlamayı asgari şart 
olarak kabul ettik.  8 
eğitimcimiz vardır. 3 gün 
sürecek olan etkinlikte 
eğitimcilerimizi daha 
yakından tanıma fırsatı 
bulacaksınız.”
 

Haber: Habibe Ödemiş
  

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Kongre ve Kültür Merkezinde TÜBİTAK “Bilimsel Araştırma Projeleri Hazırlama ve Yürütme 
Etkinliği”  düzenlendi.7-9 Şubat tarihleri arasında Turgut Özal Kongre ve Kültür Merkezinde TÜBİTAK BİDEB 2237-B Bilimsel 
Eğitim Etkinliklerini Destekleme Programı 2019/2 düzenlendi.

İnönü Üniversitesi Hoca Ahmet Yesevi Konferans Salonun’da Yeşil Kampüs Topluluğu 
tarafından “Yeşil ile Tanış” etkinliği gerçekleştirildi. Etkinliğe konuşmacı olarak Peyzaj 
Mimarlığı Bölümü Öğretim Üyesi Dr.Öğretim Üyesi Şükrü Karakuş katıldı.
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“İnsanlar Gözlerini
Kapatmasın”

Malatya Barosu Yönetim Kurulu Üyesi ve Çocuk Hakları Komisyon Başkanı Avukat Şeyda Öztürk Aslan ile son zamanlarda artış 
gösteren ve gündemden düşmeyen “Kadına şiddet olayları ve kadın cinayetleri konusunda hukuki yaptırımlar” konusunda röportaj 
gerçekleştirdik. Daha önce Kadın Hakları Komisyon Başkanlığı da yapan Aslan, ceza indirimleri,  İstanbul Sözleşmesi, 6284 
sayılı Kanun ve Barolar Birliğinin kadına şiddet konusunda yapmış olduğu “Türkiye Barolar Birliği Kadın Hukuku Komisyonu 
(TÜBAKKOM)” hakkında açıklamalarda bulundu.

Kendinizi kısaca tanıttır 
mısınız?
Ben Avukat Şeyda Öztürk 
Aslan. Malatya Barosu 
yönetim kurulu üyesiyim, 
aynı zamanda Çocuk Hakları 
Komisyon Başkanıyım. 
Önceki dönemlerde,  2 
yıl kadar Kadın Hakları 
Komisyon Başkanlığı 
görevini üstlendim. Kamer 

Vakfı adına avukatlık yaptım 
ve şu anda Kadem Vakfı’nın 
üyesiyim. Yani kadınla 
ilgili birçok şeyin içinde yer 
almaya çalışıyorum. Aynı 
zamanda 8 yıldır avukatlık 
mesleğini icra ediyorum.
Kadına yönelik şiddet 
davalarında iyi hal 
indirimi ve pişmanlık 
yasası gibi ceza 

indirimlerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz?
Kadına şiddet veya istismar 
gerçekten belirliyse yani 
sadece beyana bağlı olarak 
yapılmadıysa, bence iyi hal 
indirimi, tahrik indirimi gibi 
diğer bütün indirimlerin 
uygulanmaması gerektiği 
kanaatindeyim. Çünkü 
bu şekilde insanlar bir 

kılıf bularak cinayetler, 
yaralamalar gerçekleştiriyor. 
O yüzden bu duruma 
karşıyım.
Kadına yönelik şiddet 
davalarında verilen cezalar 
sizce caydırıcı oluyor mu?
Bence şu an caydırıcı değil. 
Şöyle söyleyeyim, mesela 
tecavüz dosyaları da bir 
şiddettir ve bunların da üst 

sınırı çok düşük tutulmuştur. 
Bunun haricinde iyi hal 
indirimi vs. yaptığınız 
zaman, adam dışarıda bir 
güzel kol geziyor. Ondan 
sonra dönüp bir daha aynı 
işlemi gerçekleştirebiliyor. 
O yüzden caydırıcı değil. 
Eğer cezalandırmanın 
amacı ıslahsa bence ıslah 
olmuyorlar.
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Son günlerde daha da 
artan kadın cinayetleri 
idamın gündeme gelmesine 
yol açıyor, siz bunu nasıl 
değerlendiriyorsunuz? 
İdam sizce caydırıcı bir 
çözüm müdür?
Hayır değil. Benim babam 
hâkimlik görevi yapıyordu, 
idam hakkında düşüncelerini 
sorduğumda: “İdam öyle 
kolay verilecek bir karar 
değil, bazen bir masumun 
canını yakabilirsin.” 
demişti. Gerçekten öyle, o 
anda bir masumun canını 
yakıyor olabilirsiniz. 
Sadece beyana bağlı bazı 
suçlar var. Mesela çocuk 
istismarı, tecavüz dosyaları, 
kadına şiddet dosyaları 
genelde beyana bağlıdır. 
Bu yüzden bu dosyalarda 
paldır küldür idam cezası 
veremezsiniz. Bunun yerine 
başka çözümler üretilebilir. 
Ne yaparsınız ıslah olması 
için, başka yöntemler 
belirlersiniz. Bunun için 
farklı ıslah yöntemleri var,  
psikiyatrik tedavi gibi. Yani 
madem bu insan çok zarar 
veriyor, ona çok büyük 
bir güvenlik önlemi ile 
tedavi uygulayabilirsiniz 
ve dışarıya hiçbir şekilde 
çıkmamasını sağlamalısınız. 
Mesela bunları 
yapabilirsiniz, ama hayatın 
korunması açısından, bir 
hukukçu olarak pek olumlu 
bakmıyorum idama.
6284 sayılı Kanun nedir? 
Bu kanun hangi aşamada 
uygulanır ve kadınlara ne 
gibi haklar tanır?
Aile içi şiddete ilişkin kanun 
sadece kadınlara değil, 
çocuklara da, aile bireylerine 
de bu imkânı sağlar. Koruma 
kararı verilir genelde, 
tedbir uygulanır ve ikinci 
bir ihlalde hapis cezasına 
mahkûmiyeti belirtir. 
Genel itibariyle, en can 
alıcı maddesi odur. Kadına 
şiddetle alakalıdır, herhangi 
bir şiddet eyleminde 
devletin önlem alması 
amaçlanır. Eskiden kadına 
şiddet olayları şikâyete 
bağlıydı, kamu davası olarak 
görülmüyordu. Fatma Şahin 
döneminden sonra kamu 
davası olarak görülmeye 
başlandı. Çünkü Aile ve 
Sosyal Politikalar Bakanıydı 
o dönem. Öncesinde, on tane 
savcıya başvuruluyordu, 
sonuçsuz kalıyordu olay, 
kapanıyordu bir şekilde, ama 
şu an kapanması gibi bir 
şey söz konusu değil. Bu da 
6284 sayılı Kanun ile geldi. 

Sizce kadına şiddettin 
engellenmesinde çözüm 
sadece hukuki yaptırımlar 
mıdır?
Hayır, insanların kafa 
yapısını düzeltmeniz 
lazım bir kere, istediğiniz 
kadar hukuki yaptırım 
uygulayın çözüm olmaz. 
Ceren Özdemir olayından 
bahsedeceğim, adam 
zaten öncesinde çocuk da 
öldürmüş, kadın da öldürmüş 
sonra açık cezaevinden firar 
etmiş, ondan sonra bir daha 
öldürmüş, caminin orda bir 
çocuk daha varmış onu da 
öldürecekmiş vs. Şimdi siz 
bu toplumu düzeltmediğiniz 
sürece ne bekleyebilirsiniz? 
Yine başka bir olaydan daha 
bahsedeyim: Gaziantep’te 
bir kadın sokak ortasında 
dövüldü, ya biri video 
çekti ya da diğeri yanından 
geçti. Şimdi bu insanlar 
müdahale etmedi, insanların 
canı gidiyor müdahale 
etmiyorlar, ama her şey 
hukuktan bekleniyor, yok 
böyle bir şey. Yani herkes 
önce bir insan olma vasfını 
yüklenmeli. Ama tabii bu 
şu anki toplumumuzda çok 
zor. Birincisi tedirginlik 
var, ikincisi aldırmazlık var 
toplumumuzda. 
Kadına yönelik şiddet 
ile ilgili “ İstanbul 
Sözleşmesi” gündemi 
bir hayli meşgul etti.  Bu 
sözleşme nedir, içeriğinden 
kısaca bahseder misiniz?
Bu sözleşme şudur:  6284 
sayılı Kanun aile içi şiddet 
olarak geçiyor, İstanbul 
Sözleşmesi ise genel itibarı 
ile kadını koruma amaçlı 
yapılmıştır. Özellikle bu son 
dönemde kadına şiddet olayı 
daha çok gündeme geldiği 
için yapılmıştır. Yalnız orada 
çok kapsamlı bir durum var. 
Mesela içinde iltica var, 
yurt dışı menşeili durumlar 
var, onun haricinde mesela 
6284 sayılı Kanunda koruma 
kararı uygulanıyordu, 
ama devlet denetimi pek 
gerçekleşmiyordu. Eğer 
İstanbul Sözleşmesi 
gerçekleşirse ve pratikte 
doğru düzgün uygulanırsa 
bu dediğimiz kararların 
uygulanması açısından 
devlet denetimi getirilecek. 
Sadece orada 18 yaşından 
küçük kız çocuklarını 
da kadın saymayla 
alakalı bir durum vardı, 
o biraz tartışılabilir bir 
konu bence. Ama bunun 
dışında kadınlara birtakım 
ayrıcalıklar getirildi. Bunlar 
kötüye kullanılmazsa, yani 

bir beyan ile eşinin şiddet 
uyguladığını söyleyip 
tazminat almaya çalışan 
kadınlarımız da var. Eğer 
böyle kötüye kullanılmazsa, 
gerçekten şiddet gören 
kadınlar bakımından 
başvuru yapılırsa çok güzel 
bir sözleşme. Ama onun 
haricinde kötüye kullanılırsa, 
çok kötüye kullanılabilecek 
bir sözleşme. Şimdi asıl 
tartışma buradan çıkıyor. 
Buna ne getirilebilir, başka 
ayrıntılar getirilir. Sadece 
beyanla olanlarda farklı 
bir uygulama, beyana 
bağlı olmayıp delillerle 
de ispat edilenlere farklı 
bir uygulama getirilebilir 
mesela. Ama onun dışında 
gerçekten olması gereken 
bir şey. İster istemez birçok 
alanda kadınlarımız yok. 
Hatta şöyle söyleyeyim: 
Yeşilyurt Belediyesinin 
ilçe belediye başkan aday 
adayıydım, yıllardır ilk 
defa kadın olarak ben aday 
olmuşum, bunu da başvuru 
yaptığım zaman öğrendim. 
Kadınlar hiçbir yerde yok, 
bunun engellenmesi lazım. 
Ama 18 yaşından küçük kız 
çocuklarını kadın olarak 
değerlendirirseniz, bunun 
yargılama aşaması nasıl olur 
bilmiyorum ve 18 yaşından 
küçükler halen kız çocuğu 
bence, ne olursa olsun kadın 
olamaz.
Malatya Barosu Yönetim 
Kurulu Üyesisiniz ve bir 
dönem Malatya Barosu 
Kadın Hakları Komisyonu 
Başkanlığını yürüttünüz. 
Barolar Birliğinin bu 
konuda özel olarak yaptığı 
çalışmalar var mı? Varsa 
eğer bunlardan kısaca 
bahseder misiniz?
Barolar Birliğinin yaptığı 
birçok çalışma var, bu 
konuda sürekli toplantılar 
yapılıyor. Bazı şeylerde 
baronun bir caydırıcılığı 
var. Barolar Birliğine 
bağlı bir yapılanma var: 
Türkiye Barolar Birliği 
Kadın Hukuku Komisyonu 
(TÜBAKKOM). Bu 
yapılanma içerisinde şiddet 
durumları için bir numara 
var, acil durumlarda nasıl 
112’yi arıyorsanız aynı onun 
gibi ulaşılan bir telefon 
birimi var ve buradan şiddet 
gören bir kadın varsa, o 
konu hakkında yönlendirme 
yapılabiliyor ve danışmanlık 
hizmeti sağlanabiliyor. 
Şiddete karşı muhakkak bir 
koruma tedbiri için elinden 
geleni yapıyorlar. Belki ilk 
başta emniyet aranıyor, ama 

kimse Barolar Birliğinin 
böyle bir yapılanmasından 
haberdar değil, hukuki 
danışmanlık ücretsiz bir 
şekilde yapılabiliyor. 
Malatya Barosu olarak 
bizden de kadına şiddetle 
alakalı bir durumda avukat 
talep edildiği anda, o 
dosyaya müdahil oluyoruz. 
Baro adına da müdahale 
talebinde bulunduğumuz 
hususlar da var. Mesela 
Ceren Özdemir dosyası. 
Şu an Malatya Barosundan 
da Baro Başkanımız 
Enver Han oraya geçecek, 
savunma avukatı olarak 
orada bulunacak. Birçok 
hukuki yardımlarımız söz 
konusu, ama bu dışarıdan 
çok bilinmiyor, bilinmediği 
için çok fazla yardım 
ulaştırılamıyor. Malatya 
yine bu konuda biraz daha 
bilinçli ama birçok Doğu 
Bölgesi çok fazla başvuruda 
bulunmuyor. Türkiye Barolar 
Birliği Kadın Hukuku 
Komisyonu birkaç ayda bir, 
bütün barolar ile bir araya 
gelip bilgi alışverişinde 
bulunuyor ve ne yapabiliriz 
diye konuşup çözüm 
üretiyor. Çok kapsamlı bir 
çalışmaları var.
Kadına şiddet davaları 
ile ilgili Baronun, 
vakıfların ve sivil toplum 
kuruluşlarının çalışmaları 
var. Bunların medyada 
yeterince duyurulduğunu 
düşünüyor musunuz? 
Sizce kadınlar haklarını 
yeterince medyadan 
öğrenebiliyor mu?
Yani şöyle, bu son dönem 
çıkan olaylar sadece küçük 
bir kısmı. Biz aslında 
bunları gün içerisinde, 
hayatın olağan akışı 
içerisinde yaşıyoruz. 
Ama bazen medyada 
bunlar çok büyük yankı 
uyandırıyor, arka arkaya 
bu haberler yapıldığında, 
ondan sonraki aşamada 
bir şeyler söyleniyor, sivil 
toplum örgütleri ortaya 
çıkıp açıklama yapıyor. 
Ama onların haricinde çok 
fazla gündeme gelmiyor. 
Ne zamanki böyle bir algı 
yaratılıyor, ondan sonra 
gündeme geliyor. Basının, 
medyanın caydırıcılığı 
çok yüksek. Bazı 
kesimlerde bu özenti de 
yapabiliyor, meşhur oldular 
düşüncesine kapılabiliyor 
insanlar. Bunlarla da 
karşılaşabiliyoruz ama 
devletin müdahalesi 
konusunda medyanın, 
basının çok büyük bir önemi 

oluyor. Ama bunlar dediğim 
gibi bazı zamanlarda ortaya 
çıkıyor, normal şartlarda 
bütün vakıflar, dernekler, biz 
birçok çalışma yapıyoruz 
insanları bilgilendirmeye 
çalışıyoruz, bir yerlere 
ulaşmaya çalışıyoruz 
ama çoğu zaman bunlar 
gündemde olmuyor.
Kadına şiddet davalarının 
medyaya yansıması sizce 
bu olayların artmasına 
sebep oluyor mu?
Aslında zaten büyük bir 
oran var, artmasına sebep 
olmuş olabilir. Bir tane 
abimizin, anlattığı bir olay 
var. Bir tane adam gelmiş 
adliye binasına ve demiş ki: 
“Bir iki cinayet işledi adam 
meşhur oldu.” Böyle bir algı 
yaratabiliyorsunuz. Ama bir 
yandan da medya olmasa 
İstanbul Sözleşmesi’ni 
birçok kişi bilmeyecekti. 
Şu an gündeme geldi çünkü 
basın gündeme getirdi, 
böyle olunca caydırıcılık 
noktasında insanlar görmeye 
başladı. Bir şeylerden 
korkuyorsa bir insan bunları 
yapmamaya çalışır, ama 
korkusu yoksa işte o zaman 
yapmaya devam eder. 
Medya bu işi üstlenmeli 
benim nazarımda, en 
azından insanlar böyle bir 
şeyin olduğunun farkına 
varmalı ve müdahale etmeli. 
Mesela o Gaziantep olayı 
gündeme gelmese insanlar 
yanından geçen birilerinin 
olduğunu fark etmeyecekti 
ve yanlış bir şey olduğunu 
dahi düşünmeyecekti. Ama 
medya onun hatalı bir işlem 
olduğu gündeme getirdi. 
Dediğim gibi bu kanunlar 
bazında değil, insanlar 
bazında değerlendirilmeli. 
Bence azalma oluyor 
çoğalma olmuyor. Zaten çok 
fazla gündeme gelmiyor bu 
durumlar.
Röportaj teklifimi kabul 
ettiğiniz için tekrar 
teşekkür ederim. Bu 
konuyla ilgili son olarak 
eklemek istediğiniz bir şey 
var mı?
Eklemek istediğim şey 
insanlar gözlerini çok da 
kapatmasın bir şeylere,  
bana dokunmayan yılan bin 
yaşasın demesin ve ünlü 
olmak için böyle aciz tavırlar 
sergilemesin. Çünkü bence 
bu acziyet, dışarıda kendini 
belli edemeyen insanların 
içerisindeki aciziyet.

Röportaj: Mustafa Canpolat 



10 Ekonomi

Anadolu Savunma Sanayi Hareketi’nden 
Yeni Adım

Malatya merkezli “Anadolu Savunma Sanayi Hareketi”nde yeni bir adım atıldı. İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay’ın da katılımı ile ASELSAN’ın en büyük alt yükleniciliğini yapan Malatya firmalarından Başaran İleri Teknolojiler 
firmasında daire toplantısı yapıldı.

 Toplantıya, Başaran 
İleri Teknolojiler firması 
sahibi Recep Bakırcı 
ve firma yetkililerinin 
ev sahipliğinde: İnönü 
Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
Rektör Yardımcısı Prof. 

Dr. İbrahim Türkmen, 
İnönü Üniversitesi Genel 
Sekreteri Prof. Dr. Hakan 
Erkuş, Malatya Teknokent 
Genel Müdürü Dr. Öğr. Üy. 
Fatih Kocamaz, Malatya 
KÜSİ İl Temsilcisi Prof. 
Dr. Davut Hanbay, Sanayi 

ve Teknoloji İl Müdürü 
Akif Gülaçtı, Malatya 
TSO Başkan Yardımcısı 
Celal Abbas Karaduman, 
Malatya Teknokent Gen. 
Mdr. Yrd. Feramuz Karaca, 
Malatya Teknokent 
ÜSİ Uzmanı Mahmut 

Topçu katıldı. Toplantıda 
Malatya Savunma Sanayi 
yapılanması adına önemli 
kararlar alındı. Alınan 
somut kararlardan birisi 
Başaran firmasının Ar-Ge 
yapılanmasının Malatya 
Teknokentte başlatılması 

oldu. Bu kararla Malatya 
Teknokent de savunma 
sanayi alanında ülkenin 
önde gelen firmalarından 
birisini bünyesine katmış 
oldu.

Haber: İNÜHABER Merkezi

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank 
Malatya Teknoparkı Ziyaret Etti

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay tarafından karşılanan Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank İnönü 
Üniversitesi Teknopark’ı ziyaret etti ve yetkililerden Teknopark’taki faaliyetler hakkında bilgi aldı.

Malatya Teknopart Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Dr. Öğr. Üyesi A. Fatih 
Kocamaz, yoğun programına 
rağmen Teknopark’ı ziyaret 
eden Varank’ın  Teknokent 

firmalarıyla teker teker 
ilgilenmesinin Teknokent 
ailesini motive ettiğini ve 
şevklendirdiğini söyledi. 
Kocamaz, hızla büyüyen 
İnönü Üniversitesi 

Teknopark’a maddî ve 
manevî destek sözlerinden 
dolayı tüm Teknokent ailesi 
ve şahsı adına Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank’a teşekkür ettiklerini 

belirtti. Ayrıca Kocamaz, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank’ın Malatya 
TSO’da düzenlenen Milli 
Teknoloji, Güçlü Sanayi 
İstişare ve Değerlendirme 

Toplantısı’nda iş adamlarına 
seslendiğini ve Malatya için 
çok güzel müjdeler verdiğini 
sözlerine ekledi.

 Haber: İNÜHABER Merkezi
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Engelli Çocuklara “Bahçe Terapi” Uygulaması
Engelli bireylere destek olmak için tasarlanan “Bahçe Terapisi” bireyin yeni beceriler edinmesini, dil becerilerini ve sosyalleşmesini 
geliştirmeye yardımcı oluyor.
İnönü Üniversitesi  Peyzaj 
Mimarlığı Bölümü ve 
Malatya Özel Battalgazi 
Belediyesi Engelsiz 
Yaşam Özel Eğitim ve 
Rehabilitasyon Merkezi 
ile işbirliği içinde ‘Bahçe 
Terapisi’ başlatıldı. 
İnönü Üniversitesi, Peyzaj 
Mimarlığı Bölümünde 
konuyla ilgili çalışmalarını 
sürdüren Dr. Öğretim Üyesi 
Sima Pouya, 2019 yılı Ekim 
ayında başlayan çalışmaya 
Peyzaj Mimarlığı Bölümü 
öğrencilerinin aktif olarak 

katıldığını vurguladı. Özel 
Battalgazi Belediyesi 
Engelsiz Yaşam Özel 
Eğitim ve Rehabilitasyon 
Merkezi’nde yapılan bahçe 
terapisinin amacının engelli 
çocuklar üzerindeki fiziksel, 

zihinsel ve sosyal olumlu 
tesirlerinin belirlenmesi 
olduğunu söyleyen 
Dr. Öğr. Üyesi Sima 
Pouya, engelli çocuklar 
ve ailelerine bitkilerin 
tanıtılması, yetiştirilmesi ve 
bakılmasının öğretilmesinin 
de terapinin amaçları 
arasında olduğunu belirtti.
Rehabilitasyon merkezine 
düzenli olarak gelen farklı 
engelli öğrencilere odak 
grup çalışmasıyla 8 ay 
boyunca bahçe terapisi 
uygulandığını belirten 

Pouya, farklı gruptaki 
engelli öğrencilerin fiziksel, 
zihinsel ve sosyal açısından 
gelişmelerini ölçmek 
amacıyla değerlendirme 
ölçekleri kullandıklarının 
altını çizdi. Dr. Öğr. Üyesi 

Pouya konuyla 
ilgili şunları 
söyledi:
“Bahçe terapisi 
etkinlikleri 
kapsamında 
yapılan tüm el işi 
uygulamaları ve 
bitki yetiştirme 
faaliyetlerinin 
felç, ruhsal 
bozukluklar 
akinezi, 
bağımlılık ve 
eklem hareket 
açıklığı üzerinde 
etkili olması 
beklenmektedir. 
El işi 
uygulamaları 
terapilerinin 
oturma 
pozisyonundaki denge 
kaybının ve bunamanın 
azaltılması, bitki yetiştirme 
faaliyetlerinin ise osteoporoz 
ve spastisite üzerinde etkili 
olabileceği düşünülmektedir.
2002 yılında Devlet 
İstatistik Enstitüsü ve 
Özürlüler İdaresi iş 
birliği ile gerçekleştirilen 
Türkiye özürlüler araştırma 
sonuçlarına göre, nüfusun 
yüzde 12.29’unu engelli 
bireyler oluşturmaktadır. 
Buna göre ülkemizde 8 
milyon 431 bin 937 kişi 
engelli olarak yaşamlarını 
sürdürmektedir. 600 
bine yakın engelli 
çocuk yaşamaktadır. 
Türkiye’deki rehabilitasyon 
merkezlerinde yapılan terapi 

tekniklerinin hepsi kapalı 
alanda yapılmaktadır. Bu 
merkezler açık alanlara 
sahiptir ancak aktif olarak 
kullanılmamaktadır.
Tasarlanan bu bahçelerde, 
Bahçe Terapisi veya 
Hortikütürel Terapi 
(Horticulturel Therapy) 
yöntemleri uygulanmaktadır. 
Bahçe terapisinde 
kullanılan teknikler, 
katılımcıların yeni beceriler 
edinmelerini,  hafızada 
bilişsel yetenekleri 
kazanmaya, görev 
başlatma, dil becerileri ve 
sosyalleşmeyi geliştirmeye 
yardımcı olmaktadır. Fiziksel 
Rehabilitasyon alanında da 
kullanılan bahçe terapisi 
bireyde kasları güçlendirme 
ve koordinasyonu sağlama, 

denge ve dayanıklılığı 
geliştirmektedir. Mesleki 
bahçe terapisi ortamlarında 
insanlar, bağımsız çalışmayı, 
problem çözmeyi ve 
talimatları takip etmeyi 
öğrenmektedir.”
İnönü Üniversitesi Peyzaj 
Mimarlığı Bölümü Öğretim 
Üyesi Dr. Öğr. Üyesi Sima 
Pouya bahçe terapistlerinin, 
terapi ve rehabilitasyon için 
bahçecilik kullanımında 
özel eğitim, öğretim ile ilgili 
bilgilere sahip profesyonel 
bireylerden oluştuğunu 
vurguladı.
 
 

Haber: Habibe Ödemiş

Beyaz Baston Etkinliği Düzenlendi
7-14 Ocak Beyaz Baston Görme Engelliler Haftası  münasebetiyle Engelsiz İnönü Koordinatörlüğü ve TODUP’un birlikte organize 
ettiği Beyaz Baston etkinliği düzenlendi.

Sağlık Kültür ve Spor Daire Başkanlığı önünde ve İnönü 
Üniversitesi öğrencilerinin ve personelinin katılımıyla 
düzenlenen etkinlik kapsamında öğrenci Mustafa Bal kısa 
bir konuşma yaptı.

Haber: İNÜHABER Merkezi
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Konferansa, İnönü Üniversitesi 
İletişim Fakültesi Gazetecilik 
Bölümü Dr. Öğr. Üyesi Mehmet 
Barış Yılmaz, Yeni Medya ve 
İletişim Teknolojileri Topluluğu 

yönetim kadrosu ve ortaokul 
öğrencileri katıldı.
Konferansa konuşmacı olarak 
katılan İletişim Fakültesi Öğretim 
Üyesi Dr. Öğr. Üyesi Mehmet 
Barış Yılmaz, öğrencilere 
teknoloji bağımlılığının 
zararlarından bahsetti. Yılmaz, 
iletişim çağına ayak uydurabilmek 
için teknolojinin hayatımızın 
içinde olması gerektiğini, fakat 
bunu yaparken de teknolojiyi 
nerede ve ne kadar kullanmak 
gerektiğinin bilinmesinin önemli 
olduğunu vurguladı.
Teknoloji bağımlılığını 
en aza indirmek için neler 
yapılabileceğini anlatan Barış 
Yılmaz, teknolojik aygıtlarla 
geçirilen zamanın, sürekli olarak 
değiştirilmesi gerektiğine dikkat 
çekerek sözlerine şu şekilde 
devam etti:
“Teknolojik aygıtları ve günlük 
internet kullanım saatlerini 
değiştirin mesela, her gün eve 

gittiğinizde ilk işiniz bu olmasın. 
Bir rutin alışkanlık haline 
gelmesin, farklı saatlerde kullanın. 
Günlük program dâhilinde bu 
gün benim yarım saat vaktim var 
o yüzden ben eve gider gitmez 
o yarım saati kullanacağım diye 
düşünmeyin. O saati sürekli 
değiştirin, bir gün sabah kullanın 
diğer gün öğlen ve bir sonraki 
gün akşam kullanarak, farklı 
saat dilimlerinde kullanmaya 
başlayın.” dedi.
Yeni Medya ve İletişim 
Teknolojileri Topluluğu 
Başkanı Mustafa Canpolat, 
gerçekleştirdikleri etkinliklerin 
öneminden bahsederek “Şehir 
ve Üniversitenin birbiriyle 
etkileşim halinde olması gerek, 
İnönü Üniversitesi gerçekten 
çok değerli akademisyenleri 
bünyesinde barındırıyor. Bu 
bağlamda Yeni Medya ve İletişim 
Teknolojileri Topluluğu olarak 
şehir ve üniversite arasında köprü 

olmayı kendimize misyon olarak 
görüyoruz. Bugün teknoloji 
bağımlılığına dikkat çekmek için 
ortaokul öğrencileriyle bir araya 
geldik.” dedi.
Konferans öğrencilerin Dr. Öğr. 
Üyesi Mehmet Barış Yılmaz’a 

sorulan soruların ardından sona 
erdi.

HABER: Mustafa Canpolat, 
Ömer Faruk Dilek, 

Emrullah Birişik, Hakan Şimşek

Ortaokulda “Teknoloji 
Bağımlılığı” Konferansı

İnönü Üniversitesi Yeni Medya ve İletişim Teknolojileri Topluluğu (YEMİT) tarafından Malatya 91.000 Dev Öğrenci 
Ortaokulu’nda “Teknoloji Bağımlılığı” hakkında konferans düzenlendi.

Radyo Kampüs’te Yeni 
Radyocu Adaylarla İlk Toplantı
İnönü Üniversitesi İletişim Fakültesi Uygulama Birimi Radyo Kampüs, 2020 
senesi için radyo programcısı olarak yetiştirilmek üzere seçilen 36 adayla ilk 
genel toplantısını gerçekleştirdi.

İki saat süren toplantıyla ilgili 
bilgi veren Radyo Kampüs Genel 

Koordinatörü Dr. Öğr. Üyesi 
Vefalı Enserov: 

“Bilindiği gibi daha önce radyo 
programcısı olarak yetiştirilmek 

üzere 180 başvuru arasından 
mülakat yoluyla 36 programcı 
adayını seçmiştik. İlk başta 25 

olarak belirlediğimiz kontenjan 
sayısını mülakat sonrasında alınan 

olumlu neticeler doğrultusun-
da 36’ya çıkardık. Toplantıda 

adaylara bundan sonraki aşamada 
alacakları yoğunlaştırılmış özel 
radyo dersleri, bu derslerin gün 
ve saatleri gibi konularda bilgi 
verdik. Ayrıca Battalgazi Kay-
makamlığı’na bağlı Battalgazi 
Şehit Oğuzhan Günaydın Halk 

Eğitim Merkezi işbirliğiyle Fırat 
Gençlik Merkezi’nde verilecek 
diksiyon kursu hakkında bilg-

ilendirme yaptık. Toplantıda rady-
ocu adaylarına Radyo Kampüs’te 

program yapar hale gelene dek 
geçecekleri eğitim aşamalarının 

yanı sıra, uyulması gereken genel 
kurallar da hatırlatıldı. Toplantı 
sonrasında radyomuzun stüdyo 

odasına geçerek  ilk dersimizi de 
yapmış olduk. Adaylar stüdyo ve 

ses kayıt odalarımızla tanıştılar 
ve radyo stüdyosundaki teknik 

ekipmanlar, özellikle mix masası 
(kumanda masası) hakkında bilgi 

sahibi oldular” dedi.
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TÖMER Öğrencileri Türkçeyi Sahada Öğreniyor
İnönü Üniversitesi Türkçe Öğretimi Uygulama ve Araştırma Merkezi (TÖMER) öğrencileri, BtcTurk Yeni Malatyaspor –
Keçiörengücü arasında oynanan Ziraat Türkiye Kupası 5’inci tur maçı için Yeni Malatya Stadı’na giderek Malatyaspor’a destek 
verdi.

RTS Öğrencileri ER TV’yi Ziyaret Etti
Radyo Televizyon ve Sinema Bölümü 2. sınıf öğrencileri, Dr. Öğr. Üyesi Bahar Öztürk tarafından koordine edilen teknik gezi 
kapsamında ER TV’yi ziyaret etti.

 Öğrenciler ER TV Genel 
Yayın Yönetmeni Mustafa 
Eren ile bir araya geldi. 
Mustafa Eren, katılan 
öğrencilere ER TV’nin 
işleyişi hakkında bilgiler 
verdi. 
Öğrencilerin ER TV 
Program Müdürü Burak 
Altun önderliğinde ER 
TV’nin stüdyo, radyo ve 
ana kumanda odası gibi 
farklı birimlerini gezmesiyle 
ziyaret son buldu.  
Ziyaret hakkında konuşan 
RTS 2. Sınıf öğrencisi 
Mikail Akdağ, “Böyle 
gezilerin yapılmasının bizim 

gibi RTS öğrencilerini teşvik 
edici yönünün bulunması ve 
bunun yanı sıra geleceğimizi 
şekillendirmesi açısından 
büyük öneme sahip. Çünkü 
gelecekte çalışacağımız 
meslekleri görerek ne 
istediğini bilen bireyler 
olma avantajını yakaladık. 
Bu nedenle böyle gezilerin 
daha fazla olması gerektiğini 
düşünüyorum” dedi.
Mikail Akdağ, gezide emeği 
geçen Dr. Öğr. Üyesi Bahar 
Öztürk’e teşekkür etti.

HABER: Rukiye Taşkın

Karşılaşma öncesi taraftar 
gruplarıyla bir araya gelen 
yabancı uyruklu misafir 
öğrenciler, öğrendikleri 
bestelerle müsabaka 
sonunda Malatyaspor’un 
galibiyetini kutladı. 
Türkçe dil eğitimi verilen 
öğrencilerin sosyal, sanatsal 

ve sportif etkinliklere 
katılarak Türkçeyi daha iyi 
öğrenmelerini sağlamak 
istediklerini belirten 
İnönü–TÖMER Müdürü 
Prof. Dr. İlhan Erdem: 
“Biz sadece sınıflarımızda 
değil, üniversitemizin 
ve Malatya’mızın geniş 

imkânları dâhilinde 
öğrencilerimizi sosyal, 
kültürel ve sportif 
etkinliklere de dâhil 
ederek yaşayan Türkçeyi 
öğrenmelerini daha da kolay 
kılmaya çalışıyoruz.” dedi. 
Erdem, TÖMER olarak 
üniversite içinde ve 

dışında düzenlenecek yeni 
etkinliklere katılacaklarını 
bu sayede yabancı uyruklu 
misafir öğrencilerin dil 
eğitimlerine katkı vermeyi 
sürdüreceklerini sözlerine 
ekledi.
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Gençler Gençlik Buluşması’nda Bir 
Araya Geldi

İnönü Üniversitesi, Turgut Özal Üniversitesi ile Gençlik ve Eğitim Derneği’nin (GEDER) ortaklaşa düzenlediği  “Gençlik 
Buluşması” programı Malatya Büyükşehir Belediyesi Nikâh Sarayı’nda düzenlendi.
İnönü Üniversitesi, Turgut 
Özal Üniversitesi ve GEDER 
tarafından organize edilen 
gençlik buluşması programına 

Malatya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Selahattin Gürkan, 
Yeşilyurt Belediye Başkanı 
Mehmet Çınar, GEDER 

Başkanı Ahmet Bayduz, Genç 
Adım Topluluğu ile Gençlik 
ve Eğitim Topluluğu üyeleri 
katıldı.

Saygı duruşuyla başlayan 
programda gençler bir 
araya geldi. Halk oyunları, 
koro dinletisi, konser ve 

tiyatro gösterimi gibi çeşitli 
etkinliklerle program devam 
etti.

Haber: Recep Çalışkan

Yerli Malı Haftası münasebetiyle düzenledikleri kermesten elde edilen geliri İnönü Üniversitesi Toplumsal Duyarlılık Projeleri 
Topluluğu (TODUP) tarafından başlatılan ‘Bu Kış Üşüyen Çocuk Kalmasın’ projesi kapsamında değerlendiren Sümer İlkokulu 4G 
sınıfı öğrenci ve velileri, kermesten elde edilen gelirle satın aldıkları ayakkabıları Adıyaman, Diyarbakır, Batman, Şanlıurfa gibi 
illerde ihtiyaç sahibi olan öğrencilere göndermek üzere TODUP’a teslim etti.
Yardım için toplanan 
ayakkabıları TODUP’a 
teslim etmek üzere İnönü 
Üniversitesi’ne davet edilen 

öğrenciler ve velileri Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Nusret 
Akpolat tarafından Senato 
Salonu’nda kabul edildi.

İnönü Üniversitesi Kurtuba Akademik Gelişim Topluluğu tarafından“Gelecekteki Ben’in Mimarı Kim?” müzakereleri Öğrenci 
Merkezi’nde düzenlendi.
Müzakerede topluluk 
başkanı Ayşegül Özbek ve 
öğrenciler, “gelecekteki 
ben’in mimarı kim?”, 
“Geleceği geçmişten 
bağımsız tutabilir miyiz?”, 
“Geleceğimizi nasıl 
planlamalıyız?” soruları 
hakkında görüş alışverişinde 
bulundu.
Mahalle baskısı ve 
motivasyon hakkında 
konuşan Özbek ve 
öğrenciler, mahalle 
baskısının fayda ve 
zararları, hayatımızdaki yeri, 
hayatımızı nasıl etkilediği, 
bunlara karşı neler 

yapılabileceği ve kişinin 
kendisini nasıl motive 
edebileceği konularında fikir 
alışverişinde bulundu.
Son olarak Özbek, Ali 
Şeriati’nin ”Konfor ruhun 
batağıdır” sözünün önemini 
hatırlatarak,
“Hayatımızda eğer başarı 
elde etmek istiyorsak, çok 
çalışmamız lazım” şeklinde 
konuştu.

Haber: Mahsun Bayram, 
Mustafa Demir



Yaşam 15

İnönü Üniversitesi 
İletişim Fakültesi Adına Sahibi

Rektör
Prof. Dr. Ahmet KIZILAY

Genel Yayın Yönetmeni
Arş.Gör. Ozan KOCABAŞ

Genel Kordinatör
Arş. Gör. Ömer Faruk YÜCEL

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
Arş. Gör. Ayşe Nur GÖRGEN

Redaktör
Prof  Dr. İlhan ERDEM

Haber Müdürü
Arş. Gör. Ayşe Nur GÖRGEN

Basım Yeri

Basım Tarihi: Şubat 2020 
Sayı: 53  Yıl: 6

Yayın Türü: Yerel, Süreli
eposta: gazeteiletisim@inonu.edu.tr

web: haber.inonu.edu.tr

Adres: İnönü Üniversitesi
 İletişim Fakültesi 
Merkez Kampüsü 

Merkez/MALATYA
Tel: +090 422 377 46 90 - 202

Fax: +090 422 341 01 63

Görsel Tasarım ve Uygulama
Bossan Haydarova

Gönül Bilek
Rukiye Çaygeç
Ümhan Ayaz

Mustafa Canpolat

Sayfa Sorumluları
Derya Aral

Gönül Bilek
Habibe Ödemı̇ş

Nazime Aslı Çavlan
Rukiye Çaygeç
Recep Çalışka

 info@protechmatbaa.com
 +90 505 262 39 42  
 +90 422 502 03 30

İnönü Üniversitesi Diyanet Gençlik Çalışmaları Merkezi’nde Dünya Engelliler Günü’ne yönelik “Kalplerimiz Engelli Olmasın” 
konulu program düzenlendi.

“Japonya’da Bir Öğrenci, 
Akademisyen, Türk Bir İş Adamı”

İnönü Üniversitesi, Malatya Teknokent, Malatya TSO birlikteliği ile düzenlenen ve Doç. Dr. Sadi Vural’ın konuşmacı olduğu 
“Japonya’da Bir Öğrenci, Akademisyen, Türk Bir İş Adamı” isimli seminer, Malatya liseleri, üniversite öğrencileri ve Teknokent 
firmalarının yoğun katılımıyla gerçekleştirildi.

Hayat ve kariyer tecrübelerini 
gençlerle paylaşan Doç. Dr. Sadi 
Vural, katılımcılara akademik 
ve iş hayatıyla ilgili tavsiyelerde 
bulundu.
Konferans ile ilgili konuşan 
Malatya Teknokent Yön. Kur. 
Başk. Yard. Dr. Öğr. Üyesi Fatih 
Kocamaz Teknokent’in genç, 
dinamik ve heyecan dolu ekibiyle 
birlikte yeni çalışmalara devam 
edeceğini söyledi.

Programa İlahiyat 
Fakültesinden Dr. Öğr. 
Üyesi Hasan Arslan, Dr. 
Öğr. Üyesi Recep Uçar ve 
öğrenciler katıldı. 
İnönü Üniversitesi Diyanet 
Gençlik Çalışmaları 
Merkezi’nde düzenlenen 
“3 Aralık Dünya Engelliler 
Günü” etkinliği, görme 
engelli öğrencilerin Kuran-ı 

Kerim’ i Braille alfabesini 
kullanarak okumasıyla 
başladı. Programa İşitme 
Engelliler Koordinatörü 
Sevim Çancı ve Görme 
Engelliler Koordinatörü 
Mehmet Nuri Duran 
konuşmacı olarak katıldı. 
Malatya Müftülüğü 
Engelliler Koordinatörü 
Mehmet Nuri Duran İslam 

dininin engellilere olan 
bakışını anlattı. Engellilerin 
bizden ne beklediğini ve 
onlarla muhatap olunurken 
nelere dikkat etmemiz 
gerektiğini dile getiren 
Duran: “Engellilik bir 
eksiklik değil farklılıktır.” 
dedi. Duran, görme engelli 
oldukları halde Kur’an-ı 
Kerim okuduklarını, 

imkânlar verilirse 
engellilerin de birçok şeyi 
yapabileceklerini belirtti.
Duran mekân dizaynlarına 
dikkat çekerek şunları 
söyledi:
“Okullarda, camilerde, 
Kur’an kurslarında 
mekânların dizaynları 
yapılırken, engellileri de göz 
önünde bulundurun.”
“Engellilere Bakış Açımızı 
Şekillendiren Onları Nasıl 
Anlamlandırdığımızdır”
Son olarak engelli 
bireylere verilen hizmet ve 
çalışmaların, onların hakları 
olduğunu belirten Duran, 
Diyanet İşleri Başkanlığı’nın 
engellilere yönelik yaptığı 
çalışmalara değinerek şu 
ifadeleri kullandı:
“Engellilere yönelik 
çalışmaları takip 
etmek amacıyla engelli 
koordinatörlüğü kuruldu ve 
kabartma yazı ile Braille 
alfabesi eğitimi verildi. 
İşitme engelli bireylere hitap 
edecek hocalara da işaret dili 

eğitimi verildi.” dedi.
2017’de öncelik olarak 
engelli bireylere yönelik 
Umre ödüllü yarışma 
düzenlendiğini ve her 
ilden bir kişinin Umreye 
gönderildiğini belirterek 
yapılan çalışmalar hakkında 
bilgi verdi. 2018’de de bu 
çalışmaların yapıldığını 
belirterek konuşmasını 
bitirdi.
Programın sonunda 
Malatya Müftülüğü Engelli 
Koordinatörü Sevim 
Çancı, yapılan çalışmaların 
beş yıldır sürdüğünü ve 
birçok kişiye ulaştıklarını 
ifade ederek, erkek işitme 
engelli öğrenci katılımının 
az olduğundan dolayı 
İlahiyat Fakültesinde işaret 
dili eğitimi verilmeye 
başlandığını belirtti. 
Program, sunulan ikram ve 
görme engelli öğrencilerin 
okuduğu Kur’an-ı Kerim ve 
ilahiler eşliğinde sonlandı.

 Haber: Ahmet Fettah Akkuş 
Haşim Altunbıçak
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